
Høringssvar - Tværsektorielt forløbsprogram for mennesker 

med lænderygbesvær 

 

Tak for muligheden for at afgive høringssvar på noget så vigtigt som dette er. Man kan se at der er 

lagt indsats og meget arbejde i det. 

Nedenstående er mine umiddelbare kommentarer: 

 Helt fra start havde jeg forståelsen af, at forløbsprogrammet skulle være en form for 

opslagsværk – og handlingsanvisende. Man kan, i den form det er nu, ikke kalde det 

handlingsanvisende, hvilket er en skam. Dokumentet er grundlæggende meget teksttungt og 

ikke med de budskaber, ambitioner og tydelighed, som det med fordel kunne have. Jeg kan 

være bekymret for, at det er et dokument som kommer til at ligge på en hylde og dermed 

ikke får den ønskede effekt. 

 Fortællingerne der er sat ind i bokse: Kunne de evt. samles i et forståelsesbilag eller indgå i 

baggrund? Det bliver i min optik lidt populistisk- og knap så professionelt. Hvad er 

hensigten/formålet med dem? 

 Begrebet paradigmeskifte undrer mig – kan man tydeliggøre i en begrebsafklaring hvad man 

er gået fra og hvad man går imod fremover? Det bliver måske lidt indforstået. 

 Med det store arbejde der ligger bag, vil jeg håbe at der bliver en mere tydelig målsætning 

med forløbsprogrammet, mhp. at kunne følge udviklingen og monitorere effekten for 

patienterne/borgerne. 
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